

## **BORGERFORENINGEN MOLS - 2006**

side 22

Mødested: Lyngparken, Knebel, den 08.01.2007, kl. 19,00

Tilstede var: Jørgen, Gitte, Hans-Erik, Jan, Erling og Alice.

Ikke tilstede: Thomas

-

### **BESLUTNINGSPROTOKOL:**

-

#### **Sag: 83 - 2006**

**Referat fra sidste møde godkendt.**

-

#### **Sag: 84 – 2006**

##### **Siden sidst:**

John Clausen, Molsbogen, opfordrer til et stykke om Borgerforeningen til årgang 2007.

Jørgen skriver med støtte fra tidligere formænd. (BO er oprette i 1937)

-

-

#### **Sag: 85 - 2006**

##### **Bestyrelsens beretning v. formanden**

Gennemlæst på mødet og tilrettet.

#### **Sag: 86 – 2006**

##### **Regnskabet, revideret**

Gennemgået og godkendt

#### **Sag: 87 – 2006**

##### **Generalforsamlingen den 25.01.2007.**

**Sted:** Mols Bjerger Feriecenter, ok. Pris på forloren skildpadde: 75 kr.

Der er bestilt til 30 personer (evt. kontakt: 2142 3834)

**Dirigent:** Jørgen spørger

**Valg:** Erling ønsker ikke genvalg

**Dagsorden:** Jørgen

**Sang:** Erling

**Suppleant:** Alice spørger Verner Damm

**Sag: 88 - 2006**

**Sommerfesten 2007**

Der er modtaget brev fra Henrik Fjeldgaard, dette er drøftet og Jørgen svarer og evt. anmode om møde mellem "bestyrelserne" i IF-Mols og BO-Mols ang. konceptet.

**Sag: 89 - 2006**

**Teaterforestilling i Knebel**

Tved Amatørerne (Jan) foreslår forestilling i Knebel den 22.02.2007. Dette støttes af bestyrelsen.

-

**Sag: 90 - 2006**

**Evt.**

Der sælges fortsat vin til fordel for Molbostøtten. Vistoft Mølle er foreslået som næste motiv.

-

-

**Næste møde: den 19.02.2007 kl. 19,00 i Lyngparken.**

Gitte bestiller kaffe

\_\_\_\_\_.  
formand Jørgen Ørgaard

\_\_\_\_\_.  
næstformand Birgit Müermann

\_\_\_\_\_.  
kasserer Erling Brejnegaard

\_\_\_\_\_.  
Jan Birk

\_\_\_\_\_.  
Hans-Erik Mikkelsen

\_\_\_\_\_.  
ikke tilstede  
Thomas Glob

-

-

-

\_\_\_\_\_.  
Alice Bryder, sekretær/referent

Mødested: Lyngparken, Knebel, den 19.02.2007, kl. 19,00

Tilstede var: Jørgen, Gitte, Hans-Erik, Jan, Susanne, Inge og Alice.

### **BESLUTNINGSPROTOKOL:**

#### **Sag: 01 – 2007**

##### **Konstituering:**

- Formand: Jørgen Ørgaard
- Næstformd: Gitte Müermann
- Kasserer: Susanne Løcke
- Sekretær: Alice Bryder
- Øvrige: Hans-Erik Mikkelsen, Jan Birk og Inge Hedegaard

#### **Sag: 02 – 2007**

##### **Medlemskontingent 2007:**

Fastsættelse af medlemskontingent.

Det er besluttet, at kontingentet skal være uforandret for 2007 = 100 kr. pr.p.

#### **Sag: 03 – 2007**

##### **Underskudsgaranti:**

Tilsagn om underskudsgaranti på 15.000 kr. (Svends Kælder)

#### **Sag: 04 – 2007**

##### **Mols amatørerne:**

Forestilling på Molsskolen den 22. februar 2007.

Vi mødes, de der kan kl. 18,45, Inge, Hans-Erik, Gitte og Jørgen.

Borgerforeningsmedlemmer gratis, ellers pris 50.kr.

#### **Sag: 05 – 2007**

##### **Lokalrådet / Distriktsråd:**

Lokalråd Mols blev opløst i dec. 2006.

Distriktsrådet havde konstituerende møde i januar 2007, hvorefter bestyrelsen ser således ud: formand: P. E. Bærentsen, samt Jørgen Jensen, Jørgen Ørgaard, Karen Møller og Alice Bryder

**Sag: 06 – 2007**

**Molsvinen 2007:**

Motiv af Vistoft mølle. Nu accept fra ejer Karen Bjerg Petersen.  
( 1000 flasker á 5 kr. til fordel for Molbostøtten).

Drøftelse af nyt motiv for 2008, evt. 3-høje, ell. Sletterhage Fyr, Helgenæs?

**Sag: 07 – 2007**

**Grundlovsdag 2007:**

Tidligere Knebelpræst Erik Møller har givet tilsagn om at ville holde grundlovstalen 2008.

Arrangementet bliver ellers efter sædvanlig koncept.

**Sag: 08 – 2007**

**Sommerfestkomitéen:**

Møde med Henrik Fjeldgaard, Jan, Hans-Erik og Jørgen deltager.

Fælles drøftelse mellem, IF-mols, Bo-foreningen og sommerfestudvalget for drøftelse af fremtidsmuligheder.

**Sag: 09 – 2007**

**Fuglsøcentret:** Nye vedtægter

Ny bestyrelse reduceres fra 38 til 29 medlemmer.

Borgerforeningen Mols er inviteret til at deltage i stedet for kommunen.

P.E. Bærentsen er foreslået.

**Sag: 10 – 2007**

**Referat fra generalforsamlingen 2006:**

- Fortov i Knebel: tovholdere: Lokalplansgruppen Hans-Erik og Erling B.
- Helikopterpladser: vi afventer situationen

**Sag: 11 – 2007**

**Borgerforeningens 70 årige historie i Molsbogen 2007:**

Jørgen sammenskriver historier fra flere lokale borgere.

**Sag: 12 – 2007**

**Pjece om Molsportalen:**

Pjecen er nu trykt og foldet og klar til udlevering

## Sag: 13 – 2007

### Tovholderfordeling:

- Flagallé..... Hans-Erik
- Grundlovsdag ..... Jørgen
- Svends Kælder,12.08.07:Gitte, Alice, Hans-Erik, Jan (+ Jørgen)
- Sommerfest ..... ---
- Politikermøde ..... Jørgen
- Distriktsrådet ..... Alice og Jørgen
- Fuglsøcentret ..... P.E.Bærentsen (+Jørgen Jensen)
- Molshal-bestyrelse .... Gitte
- Lokalarkiv Mols ..... Jan
- Bestyrelsesudflugt .... Gitte
- Juletræer ..... Hans-Erik
- Julefrokost ..... Gitte
- DER, Djurslands Erhvervsråd, Jørgen
- Lokalplansgruppe ..... Hans-Erik og Erling Brejnegaard

## Sag: 14 – 2007

### Evt:

- Sletterhage Fyr indankes for Naturklagenævnet
- Forslag til Nationalparkerne: Støtteforeningen skal hjælpe Nationalparken på vej.
- Hospice Djursland,Rønde: Forventes færdigt om ca. 1 år.
- 
- **Svends Kælder: møde den 05.03.2007 kl. 19 i Lyngparken.**

### **Næste møde: den 12.04.2007 kl. 19,00 i Lyngparken.**

Gitte bestiller kaffe

\_\_\_\_\_.  
formand Jørgen Ørgaard

\_\_\_\_\_.  
næstformand Birgit Müermann

\_\_\_\_\_.  
kasserer Susanne Løcke

\_\_\_\_\_.  
Jan Birk

\_\_\_\_\_.  
Hans-Erik Mikkelsen

\_\_\_\_\_.  
Inge Hedegaard

\_\_\_\_\_.  
Alice Bryder, sekretær/referent

Mødested: Lyngparken, Knebel, den 12.04.2007, kl. 19,00

Tilstede var: Jørgen, Gitte, Jan, Susanne, Inge og Alice.

Afbud: Hans-Erik

### **BESLUTNINGSPROTOKOL:**

#### **Sag: 15 – 2007**

Referatet fra d. 19.02.2007 sendt pr. mail og godkendt.

#### **Sag: 16 – 2007**

##### **Siden sidst:**

- Teaterarrangement i Knebel: 75 personer (mere end forventet)
- Vistoft Mølle: Jørgen/ Sag tidligere: kontakt ang. evt. restaurering.
- Fortove i Knebel: der er ikke positive meldinger på tlf. kontakt. (Hans-Erik.). Man kunne evt. indkalde plan-gruppen for at påpege flere uheldige forhold.

#### **Sag: 17 – 2007**

##### **Medlemssituationen:**

Status: 289 medlemmer = OK, men der sendes rykkere dog inden sommerferien.

#### **Sag: 18 – 2007**

##### **Molsportalen:**

Siden sidst: Henrik redaktør for Sommerfesten.

Der er flere nye medlemmer.

Det går fint med interessen.

#### **Sag: 19 – 2007**

##### **Molbostøtten:**

Fortsat ingen aktivitet. Kontakt til Leif.

Der skal ske noget nu og snarest. –

(inden den 15.06.07 ellers må der findes andre.)

**Sag: 20 – 2007**

**Nationalpark Mols Bjerger's Venner:**

Stiftende generalforsamling: Henrik Vinther, formand opfordrer til, at bestyrelsen anbefaler, at vore medlemmer melder sig til foreningen. Borgerforeningen vil ikke skrive rundt til sine medlemmer med opfordring til at bakke den nye forening op, men lade det være medlemmernes egen sag. (Borgerforeningen har sæde i styregruppen for pilotprojektet)

**Sag: 21 – 2007**

**Friluftsrådet vedr. Friluftsliv i nationalparker:**

Tilsendt hefte på 17 sider. Se selv: [www.friluftsradet.dk](http://www.friluftsradet.dk)., taget til efterretning. Konference den 19.04.2007 – Rækker Mølle. Indlægsholder ang. kulturarv. Identitet og kulturarv som ressource i landdistrikterne (Jørgen deltager)

**Sag: 22 – 2007**

**Trafikforeningen Djursland:**

Generalforsamling den 27.03.2007, Trafikforeningen v. Mads Nicholajsen, Norddjurs har forespurgt om Borgerforeningens aktive deltagelse. Der ønskes bred dækning af medlemmer og gerne støtte for udviklingen på Djursland. Positiv tilbagemelding. Jørgen deltager.

**Sag: 23 – 2007**

**Svends Kælder 2007:**

Manden med den gyldne trompet - kunne ikke.  
Birthe Frisenette er meget interesseret i at hjælpe ang. kunstnere.  
Arrangement 12.08.2007: Arosia (Jazz) har accepteret.  
Husk: ny ansøgning om underskudsgaranti og evt. anden: Danskebank-kulturfond.

**Sag: 24 – 2007**

**Evt:**

Foredrag: ?? Naturture ??  
Vi tænker over evt. arrangementer til næste møde.(evt. Søren Ryge Petersen)

**Næste møde: den 14.05.2007 kl. 19,00 i Lyngparken.**

Gitte bestiller kaffe

\_\_\_\_\_.  
formand Jørgen Ørgaard

\_\_\_\_\_.  
næstformand Birgit Müermann

\_\_\_\_\_.  
kasserer Susanne Løcke

\_\_\_\_\_.  
Jan Birk

\_\_\_\_\_.  
ikke tilstede  
Hans-Erik Mikkelsen

\_\_\_\_\_.  
Inge Hedegaard

\_\_\_\_\_.  
Alice Bryder, sekretær/referent



Mødested: Lyngparken, Knebel, den 14.05.2007, kl. 19,00

Tilstede var: Jørgen, Gitte, Hans-Erik, Jan, Susanne, og Alice.

Fravær: Inge

### **BESLUTNINGSPROTOKOL:**

#### **Sag: 25 – 2007**

Referatet fra d. 12.04.2007 sendt pr. mail og godkendt.

#### **Sag: 26 – 2007**

##### **Siden sidst:**

- Erhvervs- og selskabsstyrelsens CVR skal fornyes årligt.
- Rækker Mølle: Jørgen deltog i mødet. Ingen nye tiltag.
- Landdistriktsråd: ingen tiltag endnu, idet ministeriet ikke har færdiggjort vejledningen. Syddjurs er her foran.

#### **Sag: 27 – 2007**

##### **Grundlovsdag 2007, 05.06.07, kl. 14,00:**

Sognepræst Erik Møller, årets taler + musik og sang ved Marianne Bie og Mia Bluhm.

Kaffe og kage som sædvanlig. Hans-Erik: sætter flag.

Jørgen: presse og annonce samt sange.

Alle der kan - møder 1 time før.

#### **Sag: 28 – 2007**

##### **Svends Kælder: (12.08.2007)**

Gitte: kontrakten er på vej, beløb ca. kr. 12.800,00.

Det skal afklares, hvor meget strøm der skal bruges (ca. 3.000W) –

Hans-Erik kontakter Arosia.

#### **Sag: 29 – 2007**

##### **Fortove i Knebel:**

Jørgen skriver til Teknisk Afdeling. Bilag med foto sendes for dialog. Appel ang. trafikikkerhed for de svage trafikanter.

**Sag: 30 – 2007**

**Lokalplan 271:**

Særligt møde den 21.05.2007 kl. 19,30 på Brandstationen.  
Arbejdsgruppen indkaldes ugen før for drøftelse.

**Sag: 31 – 2007**

**Molsbogen 2007:**

Iflg. John Clausen skal vores forslag kortes noget ned. Jørgen har foreslået afsnit helt udtaget. Der afventes John's kommentar hertil.

**Sag: 32 – 2007**

**Vistoft Mølle:**

Deklaration: Gamle klausuler / fredningspåtaler fra Fredningsnævnet.  
Ingen ændringer ude og inde uden tilladelse.  
Ebeltoft Kommune har tidligere været inde i billedet. Møllen er ikke opmålt, derfor kan der ikke søges tilskud.

**Sag: 33 – 2007**

**Medlemskampagnen:**

Medlemsrekord: 335 pr. 13.05.2007.  
Der har været udsendt opfordringer til tidligere medlemmer + anvisning m.h.t. anvendelse af Molsportalen.

**Sag: 34 – 2007**

**Efterårsaktiviteter:**

Forslag foredrag:

- meteorolog Jesper Theilgaard
- sognepræst Anders Bonde, Lyngså
- Nis Boesdal
- Søren Ryge Petersen
- Troels Kløvedal

**Sag: 35 – 2007**

**Molsportalen – evaluering:**

Konceptet ændret ang. pop op for begivenheder (kalenderen)

**Sag: 36 – 2007**

**Evt.:**

- Molbostøtten: vi afventer, at behandlingen igangsættes snarest.
- Ny mailadresse: Hans-Erik: [hemikkelsen@dlgmail.dk](mailto:hemikkelsen@dlgmail.dk)
- Bestyrelsesudflugt: 26.08.2007. kl. 10,00 – forslag: Ree-ZOO.

**Næste møde: den 11.06.2007 kl. 19,00 i Lyngparken.**

Gitte bestiller kaffe

\_\_\_\_\_.  
formand Jørgen Ørgaard

\_\_\_\_\_.  
næstformand Birgit Müermann

\_\_\_\_\_.  
kasserer Susanne Løcke

\_\_\_\_\_.  
Jan Birk

\_\_\_\_\_.  
Hans-Erik Mikkelsen

\_\_\_\_\_.  
afbud  
Inge Hedegaard

\_\_\_\_\_.  
Alice Bryder, sekretær/referent

Mødested: Lyngparken, Knebel, den 11.06.2007, kl. 19,00

Tilstede var: Jørgen, Hans-Erik, Jan, Susanne, Inge og Alice.

Afbud: Gitte

### **BESLUTNINGSPROTOKOL:**

#### **Sag: 37 – 2007**

Referatet fra d. 14.05.2007 sendt pr. mail og godkendt.

#### **Sag: 38 – 2007**

##### **Siden sidst:**

- Danmarkssamfundet fremsender opfordring til flagsalg og valdemarsfest, Ebeltoft Kirke kl. 19,00 den 15.06.2007. Flere af os har fået udleveret 1 ark. med flag, som skal sælges den 15. eller i dagene før.
- Nationalparker: Ministeriet har nu besluttet, at der skal være 3 parker og Mols har fortsat store chancer.
- Medlemmer: pr. 11.06.2007 – 348 medlemmer, som er rekord.

#### **Sag: 39 – 2007**

##### **Årets vin 2006:**

Borgerforeningen har modtaget 5.000 kr. til Molbostøtten.

"Firma er bestilt til afrensning af maling m.m., herefter skal selve restaureringen påbegyndes snarest. Leif Johannessen er projektleder."

#### **Sag: 40 – 2007**

##### **Molsportalen:**

Har fået annoncestøtte. Google har givet 112\$, (621 kr. indsat).

Der kommer fortsat nye annoncører.

#### **Sag: 41 – 2007**

##### **Lokalplan 271. Boligområde ved Havbovej:**

- Forslag til indsigelse, udleveret på mødet.
- Der har været både positive og negative kommentarer fra lokalgruppen

### **Sag: 42 – 2007**

#### **Grundlovsdag:**

- Evaluering 2007, God tale af Erik Møller. Overskud kr. 2.166 v. kaffesalg
- Forslag til næste års grundlovstaler:  
Jens Gaardbo fra TV er kontaktet, afventer forløbet.

### **Sag: 43 – 2007**

#### **Svends Kælder 2007:**

- Kontrakt med Arosia  
Iflg. Gitte er kontraktet sikker, dog endnu ikke modtaget.  
Det formodes fortsat, at der er brug for 3000 W som sidst.

### **Sag: 44 – 2007**

#### **Lokal AktionsGrupper på Djursland:**

- Møde/formøde for hele Djursland den 13.06.2007 i Albøge forsamlingshus. Jørgen og Poul Erik Bærentsen deltager.
- Nyt møde den 21.06. kl. 19 i Amu-centeret, Pederstrup.

### **Sag: 45 – 2007**

#### **Sommerfesten 2007:**

- Møde den 15.05. med sommerfestbestyrelsen: Jan, Hans-Erik og Jørgen deltog. Konceptet egentlig OK.
- Evt. 3-delning af overskuddet.
- Der skal findes flere hjælpere.

### **Sag: 46 – 2007**

#### **Nedskæring på lokaltrafikken**

Jan kontakter medlem af skolebestyrelsen ang, evt. indsigelse. (hvad siger skolen), der tages herefter kontakt til Jørgen for evt. indsigelse/læserbrev.

**Sag: 47 – 2007**

**Bestyrelsesudflugt: 26.08.2007. kl. 10,00 i Ree-Park, Ebeltoft**

- Invitation: tidl. bestyrelsesmedlem: Erling m. familie
- Program for dagen:  
Vi mødes med kaffekurv kl. 10,00 og planlægger dagens forløb.  
Vi spiser frokost, når det passer ind i programmet. Madkurv eller køb på stedet. PS: Næstformanden køber snapsen.  
Husk tilmelding senest dagen før inden kl.12 eller til næste møde.

**Sag: 48 – 2007**

**Evt.:**

Leif, J. formand for Vistoft Sparekasse har meddelt, at der laves Torv foran sparekassen, hvor der laves "juletræsfod" til juletræ samt strømforsyning.  
DOG: i år må det stå ved Den danske Bank.

Susanne har bekræftet, at der er betalt strøm fra banken

**Næste møde: den 30.07.2007 kl. 19,00 i Lyngparken.**

Gitte bestiller kaffe

\_\_\_\_\_  
formand Jørgen Ørgaard

\_\_\_\_\_  
afbud  
næstformand Birgit Müermann

\_\_\_\_\_  
kasserer Susanne Løcke

\_\_\_\_\_  
Jan Birk

\_\_\_\_\_  
Hans-Erik Mikkelsen

\_\_\_\_\_  
Inge Hedegaard

\_\_\_\_\_  
Alice Bryder, sekretær/referent

Mødested: Lyngparken, Knebel, den 30.07.2007, kl. 19,00

Tilstede var: Jørgen, Gitte, Hans-Erik, Jan, og Alice.

Afbud: Inge & Susanne

### **BESLUTNINGSPROTOKOL:**

#### **Sag: 49 – 2007**

Referatet fra d. 11.06.2007 sendt pr. mail og godkendt.

#### **Sag: 50 – 2007**

##### **Siden sidst:**

- a. Lokal aktionsgruppe dannet på Djursland 21.06.07 på AMU-centret. *Jørgen var aktiv i møde.*
- b. Henvendelse til LAG vedr. Vistoft mølle. *Møde d. 20.08.07 + Hans-Erik.*
- c. Henvendelse til Syddjurs kommune vedr. støtte fra distriktsråds-midler, ca. 200.000 til rådighed, efterlyser ideer. *Bevilling af kr. 13.500 til møde og trykning af omdelt brochure/Molsportalen.*
- d. Markedsføring af Molsportalen ved husstandsomdeling af folder.
- e. Tilskud til idéudvekslingsmøde for Mols og Helgenæs.
- f. Jens Gaardbo har takket nej til grundlovsdag næste år (2008). *Jørgen kontakter journalist Erik Valeur, Knebelbro som evt. taler.*
- g. Svar fra Syddjurs kommune på henvendelsen om svage trafikanter gennem Knebel. *Svarmail modtaget.*
- h. Lokalplan 271 – henvendelse fra ejeren af Energivej 132, *Henning Hansen, grundejer.*
- i. Busbesparelser – kommunen genåbner sagen?
- j. Vrinneres Mejeri bliver økologisk chokoladefabrik.
- k. Afregning af flagsalget til Valdemarsdag.
- l. Medlemstallet fortsætter med at stige og er 355 pr. d.d.

#### **Sag: 51 – 2007**

##### **Svends Kælder den 12.08.07 kl. 14,00:**

- a. Annoncering + press: Jørgen (+sommeravisen)
- b. Programmer/billetter + plakater: Jørgen
- c. Ansøgning hos politi: Jørgen
- d. Orientering til brandvæsen: Hans-Erik (strøm + 2 mand)
- e. Salg af øl, vand (Jørgen) og kaffe (Alice+Gitte) m.v.:
- f. Strøm til musikken: - ok
- g. Slåning af græs: Hans Lomholt
- h. Solister Arosia/kontrakt: Gitte, OK

**Sag: 52 – 2007**

**Flagallé – Nye flagstænger:**

Hans-Erik finder evt. tiltag ang. flagstænger.

Forslag til næste gang ang. faste flagdage. Evt. brandvæsen-opgave.

**Sag: 53 – 2007**

**Sommerfest 2007.**

Der afventes årets resultat.

Nyt: evt. fordele overskud i 3 dele.

**Sag: 54 – 2007**

**Molbostøtten:**

Hans-Erik foreslår ny plan.

Jørgen kontakter Leif J. for evt. ny murer for restaurering ( evt. Søren Hviid Laursen).

**Sag: 55 – 2007**

**Udflugt 26.08.2007:**

Erling: inviteres og kontaktes af Gitte,

Gitte sender mail ud i ugen før udflugten.

**Sag: 56 – 2007**

**Scrapbog:**

Indkøb: Alice

**Sag: 57 – 2007**

**Evt.:**

Molsskolens nye "rundkørsel"

15.08.07 Fuglsøcentret, fremvisning af lokal filmoftagelse.

25.08.07 Arrangement v. Brandstation, EB, (hvervemøde).



**Næste møde: den 03.09.2007 kl. 19,00 i Lyngparken.**

Gitte bestiller kaffe

\_\_\_\_\_.  
formand Jørgen Ørgaard

\_\_\_\_\_.  
næstformand Birgit Müermann

\_\_\_\_\_.  
kasserer Susanne Løcke

\_\_\_\_\_.  
Jan Birk

\_\_\_\_\_.  
Hans-Erik Mikkelsen

\_\_\_\_\_.  
Afbud  
Inge Hedegaard

\_\_\_\_\_.  
Alice Bryder, sekretær/referent

Mødested: Lyngparken, Knebel, den 03.09.2007, kl. 19,00

Tilstede var: Jørgen, Gitte, Hans-Erik, Jan, Susanne, Inge og Alice.

**BESLUTNINGSPROTOKOL:**

**Sag: 58 – 2007**

Referatet fra d. 30.07.2007 sendt pr. mail og godkendt.

**Sag: 59 – 2007**

**Siden sidst:**

Formøde i.f.m. Nationalparken:

Udvalg: Kim Egefjord og Uffe Laursen + Kirstine Bille, Karsten Bech, Jørgen Brøgger, P.J.Sørensen, Morten Hundal, Poul Møller samt borgmester Vilfred F.Hansen + planchef Micha.

Molsportalen: Aktivitetskalenderen er ikke til annoncer - hertil er der erhvervssider.

**Sag: 60 – 2007**

**Svends Kælder den 12.08.07 m. Arosia:**

Regnskab 2007: - udleveret.

Underskud kr. 2.756,85 + evt. koda bæres af os selv.

**Sag: 61 – 2007**

**Underskudsgaranti 2008:**

Ny ansøgning for 2008 sendes til Syddjurs K. for koncert i Svends Kælder + Evt. ansøgning til Danske Banks - kulturfond beregnet på dilettant -forestilling i Knebel.

**Sag: 62 – 2007**

**Vistoft Mølle:**

Forberedende møde den 20.08.:

Orientering + tiltag fra Syddjurs Kommune: basis for opmåling af møllen samt samarbejde ang. vedligeholdelse af møllen.

**Sag: 63 – 2007**

**Flagallè:**

Hans-Erik har indhentet priser på flagstænger i alt 35 stk.  
Drøftelse af flagdage, drøftes senere.

**Sag: 64 – 2007**

**Molbostøtten:**

Der skal nu ske noget med murerarbejdet.  
Leif Johannessen skaffer ny murer til projektet, så restaureringen kan blive igangsat inden frosten sætter ind.

**Sag: 65 – 2007**

**Bemanding af brandstationen:**

Orientering: god hvervedag ca. 65 fremmødte. Evt. 2 aktuelle emner som brandmænd.

**Sag: 66 – 2007**

**Politikermøde 2007:**

Møde som vi plejer i november, Jørgen arrangerer.

**Sag: 67 – 2007**

**Akutplanen for Region Midtjylland:**

Der er sendt indsigelse til Regionen. Skrivelsen sendt til os alle.  
Emnet berørt i Østjyllands radio. Jørgen har udtalt sig.

**Sag: 68 - 2007**

**Fælleslageret:**

Der lukkes pr. 1.januar 2008, idet der har været brand i år.  
Der er frygt for ruiner i fremtiden som indgang til Knebel.  
Hans-Erik tager kontakt til bestyrelsen.  
Evt. møde m. Gunnar Sørensen / Søren Rasmussen.

**Sag: 69 – 2007**

**Sommerfest 2007:**

Der er konstateret underskud, ca. 1.000,00.

Ny tiltag forventes.

**Sag: 70 – 2007**

**Dilettant 2008:**

Fast aftale ang. forestillingen: "Andersen på klods", den 07.02. eller 14.02.2008. (14.02. vinterferie) i festsalen, Molsskolen.

**Sag: 71 - 2007**

**Evt.:**

Agenda 21:Møde i Syddjurs vedr. bæredygtighed, Jørgen deltager.

Budget 2008: Offentlige møder.

**Næste møde: den 08.10.2007 kl. 19,00 i Lyngparken.**

Gitte bestiller kaffe

\_\_\_\_\_.  
formand Jørgen Ørgaard

\_\_\_\_\_.  
næstformand Birgit Müermann

\_\_\_\_\_.  
kasserer Susanne Løcke

\_\_\_\_\_.  
Jan Birk

\_\_\_\_\_.  
Hans-Erik Mikkelsen

\_\_\_\_\_.  
Inge Hedegaard

\_\_\_\_\_.  
Alice Bryder, sekretær/referent

Mødested: Lyngparken, Knebel, den 08.10.2007, kl. 19,00

Tilstede var: Gitte, Hans-Erik, Jan, Susanne, Inge og Alice.

Afbud: Jørgen, der var indkaldt til møde i styregruppen Mols Bjerge.

### **BESLUTNINGSPROTOKOL:**

#### **Sag: 72 – 2007**

Referatet fra d. 03.09.2007 sendt pr. mail og godkendt.

#### **Sag: 73 – 2007**

##### **Siden sidst:**

Medd. fra kulturkonsulent Bente Lundsgaard Jensen, Syddjurs Kommune.

Ansøgning vedr. underskudsgaranti for 2008 modtaget, ønsker dog budget, som er eftersendt.

Vedr. Vistoft Mølle: Team Ejendomme, Preben Fisker er i gang med udredning af løse ender fra de 4kommuner.

#### **Sag: 74 – 2007**

##### **Fælleslageret efter branden:**

Næstformand Gunnar Sørensen deltager i mødet. Søren Rasmussen er inviteret til at deltage, men habilitetsproblemer forhindrer ham i at deltage.

Sagen drøftet, det er noget i gang med fremtidsplaner for videre drift i den ene eller anden form. Gunnar S. vil holde os orienteret om kommende fremtidsplaner.

#### **Sag: 75 – 2007**

##### **Molbostøtten:**

Støtten er nu pakket ind og skal tørre meget langsomt.

Det videre forløb afventes.

#### **Sag: 76 – 2007**

##### **Karpenhøj:**

Der er nu indledt en dialog med Syddjurs Kommune v. Poul Møller og Nick Bendtsen.

Foreløbig er der enighed om, at

- samarbejdet om udvikling af nationalparken skal foregå i et samarbejde – ikke i en rivalisering,
- naturvejledningen i forbindelse med nationalparken skal udvikles som en decentral struktur med kommunen i den koordinerende rolle. Kommunen vil invitere alle interessenter til et fælles møde med henblik på at udvikle et "konsortium". Det blev fra kommunens side tilkendegivet, at

- budgetforslaget om en natur- og miljøskole ikke er udtryk for et forsøg på at centralisere endside monopolisere naturvejledningen,
- samarbejdet mellem Karpenhøj og kommunen kan udvikles betydeligt, men det skal have en synlig og klar politisk forankring i kommunen.
  - Det fastslås, at et tættere samarbejde mellem Karpenhøj og Fuglsø kan bidrage betydeligt til at udnytte nationalparkens potentiale betydeligt.
  - Friluftsrådet vil kaste flere penge i projektet under forudsætning af samarbejde.
  - DGI fordobler sin andel af støtten til Karpenhøj.

### **Sag: 77 – 2007**

#### **Flagalléen:**

Hans-Erik har indhentet tilbud på flagstænger. Pæne hvide 3-meter stænger m. snor: bedste pris kr. 461 pr. stk. x 35 stk.= 16.135,00 kr.

### **Sag: 78 – 2007**

#### **Akutplanen:**

Udrykningslægen fastholdt, akutbilen bemanded med læge i dag- og aftentimer, men bemanded med særlig uddannet sygeplejerske i nattetimerne. Skadeklinik fortsat åben alle dage mellem 08-23, men nattelukket.

Vi har selvsagt ikke fået alt, hvad vi bad om, og der er med forliget også tale om en klar forringelse af de eksisterende forhold for Djursland, Mols/Helgenæs samt flere andre steder i regionen.

Set i lyset af oplægget, som vi gjorde indsigelse mod, kan man næppe komme uden om, at politikerne også har lyttet og imødekommet os langt hen ad vejen. Der var som udgangspunkt lagt op til meget store forringelser. Punktet drøftet på mødet.

### **Sag: 79 - 2007**

#### **Lokalplan 271 v. havbovej, ændringsforslag:**

Der udarbejdes indsigelse. Hans-Erik står for det.

**Sag: 80 - 2007**

**Evt.:**

Bestyrelsen for Molshallen inviterer til møde den 18.11.2007 kl.12,30 – 15,00,  
Sæt X i kalenderen

**Næste møde: den 06.11.2007 kl. 19,00 i Lyngparken.**

Gitte bestiller kaffe

fravær

\_\_\_\_\_.  
formand Jørgen Ørgaard

\_\_\_\_\_.  
næstformand Birgit Müermann

\_\_\_\_\_.  
kasserer Susanne Løcke

\_\_\_\_\_.  
Jan Birk

\_\_\_\_\_.  
Hans-Erik Mikkelsen

\_\_\_\_\_.  
Inge Hedegaard

\_\_\_\_\_.  
Alice Bryder, sekretær/referent

Mødested: Lyngparken, Knebel, den 06.11.2007, kl. 19,00

Tilstede var: Jørgen, Hans-Erik, Jan, Susanne.

Afbud: Gitte, Inge og Alice

### **BESLUTNINGSPROTOKOL:**

#### **Sag: 81 – 2007**

Referatet fra d. 08.10.2007 sendt pr. mail og godkendt.

#### **Sag: 82 – 2007**

##### **Siden sidst:**

Jørgen omtalte mødet i Styregruppen for Nationalparken om besvarelsen af miljøministeriets stillede spørgsmål.

Borgerforeningen deltog i åbent hus arrangementet på Hospice Djursland.

Hans-Erik redegjorde for indsigelsesforløbet om lokalplan 271. Lokalplanen trækkes tilbage.

#### **Sag: 83 – 2007**

##### **Politikermøde 27. november 2007:**

Der er tilsagn fra alle lister i byrådet. Menighedshuset er reserveret og mødet afvikles traditionen tro.

Jørgen bliver aftenens mødeleder.

#### **Sag: 84 – 2007**

##### **Sommerfest:**

Komiteens formand har meddelt, at underskuddet bliver omkring 6.000 kr., som søges dækket via sponsor.

Efter tre år med stor aktivitet og dog underskud har formanden m.fl. ikke lyst til yderligere at forberede endnu en sæson og da der ikke synes at være afløsere til komiteen må vi konstatere, at det var den sidste sommerfest i den traditionelle form.

#### **Sag: 85 – 2007**

##### **Borgerforeningen og distriktsråd Mols/Helgenæs:**

Borgerforeningen er indstillet på at medvirke til at løfte distriktsrådets opgaver.

Der afventes afgørelse på om Folkeoplysningsudvalget vil godkende en lignende konstruktion for Ugelbølle Landsbyråd.



**Sag: 86 – 2007**

**Flagallé:**

Hans-Erik foranstalter indkøb af 35 hvide flagstænger jvnf. orienteringen på sidste møde samt foranstalter renovering af flagspyd.

**Sag: 87 – 2007**

**Molshallen:**

Jan og Jørgen deltager i drøftelserne om "Molshallen som fremtidens hal", søndag den 18. nov. 2007.

**Sag: 88 - 2007**

**Julefrokost 2007:**

Jan bestiller på Galejen den 14.12.2007 kl. 19,00.  
Bestyrelsen mødes dog kl. 18.

**Sag: 89 - 2007**

**Evt.:**

Generalforsamling søges fastsat til den 31. januar 2008 i Tved Forsamlingshus. Gitte bestiller hus og mad.  
Der tænkes på indslag efter generalforsamlingen til næste bestyrelsesmøde (f.eks. Knud Jensen, Jan Schmidt ) ??.

**Næste møde: den 14.12.2007 kl. 18,00 på Galejen, Dragsmur.**

Gitte bestiller

\_\_\_\_\_.  
formand Jørgen Ørgaard, referent

\_\_\_\_\_ fravær  
næstformand Birgit Müermann

\_\_\_\_\_.  
kasserer Susanne Løcke

\_\_\_\_\_.  
Jan Birk

\_\_\_\_\_.  
Hans-Erik Mikkelsen

\_\_\_\_\_ fravær  
Inge Hedegaard

\_\_\_\_\_ fravær  
Alice Bryder, sekretær

Mødested: Galejen, Dragsmur, den 14.12.2007, kl. 17,30

Tilstede var: Jørgen, Gitte, Hans-Erik, Jan, Susanne og Alice.

Afbud: Inge

### **BESLUTNINGSPROTOKOL:**

#### **Sag: 90 – 2007**

Referatet fra d. 06.11.2007 sendt pr. mail og godkendt.

#### **Sag: 91 – 2007**

**Siden sidst:**

#### **Sag: 92 – 2007**

Generalforsamling torsdag den 31. januar 2008 kl. 19,00 i Strands Forsamlingshus.

1. Annoncering og pressemeddelelse: Jørgen
2. Dirigentforslag (Søren Rasmussen): Jørgen spørger
3. beretning: Jørgen + Hans-Erik: lokalplan og juletræ + Jan: molsarkivet
4. regnskab: Susanne + revideres
5. evt. vedtægtsændring
6. Valg (på valg er: Hans-Erik, Birgit og Jørgen): alle villige til genvalg
7. suppleanter: Erling Brejnegaard + (Hans-Erik spørger Karl Åge).
8. revisor (på valg er: Egon P.) spørges + suppl: Søren Erik Dam spørges.
9. trækplaster (forslag: Knud Jensen, Jan Schmidt. Distriktsrådets opgaver vedr. repr. Syddjurs Kommune om ønsker, ideer og muligheder, der kan være en styrke for lokalområdet): Det er besluttet, at drøftelse af distriktsrådet ville være et godt emne og med Kirstine Bille og evt. Kenneth fra Forvaltningen, - De inviteres.
10. Servering kl. ca. 21 (forloren skildpadde, tilmelding ved mødets start og for egen regning): Gitte har bestilt hos Strands Forsamlingshus (Joan Langvad).

#### **Sag: 93 – 2007**

##### **Distriktsrådet:**

Rådets opgaver overtages af Borgerforeningen Mols, derfor nødvendig med vedtægtsændringer, således §1 ændres til:

*Borgerforeningen Mols – Distriktsråd for Mols og Helgenæs* (kræver også godkendelse i Folkeoplysningsudvalget – forventeligt møde midt i januar 2008).

Det foreslås, at Borgerforeningen Mols overtager pladsen i Distriktsrådet for Mols og Helgenæs og fører lokalrådstanken videre under nye vilkår.

#### **Sag: 94 – 2007**

**Sommerfest 2008: 5. juli.**

Fremtidig sommerfest med nyt koncept:

Ny sommerfestkomite med nye og gamle medlemmer. Rasmus Brock, IF-Mols deltager, se iverigt Molsportalen.

**Sag: 95 – 2007**

**Politikermøde 2007:**

Evaluering fra mødet den 27.11.2007.

Mødet drøftede: godt møde med stor deltagelse og fantastisk spørgelyst. Stor omtale i aviserne.

**Sag: 96 – 2007**

**Molshallen:**

Molshallen´s fremtid – evaluering af off. Møde den 18.11.2007.:

Gitte har lavet referat fra mødet:

Nyt møde for repræsentantskabet: mere aktiv hjemmeside.

**Sag: 97 - 2007**

**Bidrag til Lokalarkivets drift:**

Tilsagn fra Helgenæs og Agri/Egens sogne.

Ansøgning om støvsuger forventes bevilget af os/BO-Mols).

**Sag: 98 – 2007**

**Vejvisersten:**

Jan Birk: Møde m. Micka: div. vejsten restaureres af Kommunen.

**Sag: 99 - 2007**

**Evt.:** Flagstænger: Hans-Erik bestiller trykimprægnerede stænger.

Koncert i Egens, Marlene og Sverre: BO-Mols skal være på sidelinien.

**Næste møde: den 14.01.2008 kl. 19,00 i Lyngparken; Gitte bestiller**

\_\_\_\_\_.  
formand Jørgen Ørgård,

\_\_\_\_\_.  
næstformand Birgit Müermann

\_\_\_\_\_.  
kasserer Susanne Løcke

\_\_\_\_\_.  
Jan Birk

\_\_\_\_\_.  
Hans-Erik Mikkelsen

\_\_\_\_\_.  
afbud  
Inge Hedegaard

\_\_\_\_\_.  
Alice Bryder, sekretær/referent